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Protokół Nr XXX/2021 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 10 czerwca 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 10 czerwca 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
16:47 tego samego dnia. 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków Rady. 
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10.  Krzysztof Rduch 
11.  Elżbieta Skorupa 
12.  Wioleta Szotek 
13.  Ewa Wawrzyczny 
14.  Beata Wieszołek 

Nieobecny był Radny Piotr Kuczera. 

Pkt. 1 i 2  

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Liśnikowski.  

Na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, Wójta Gminy Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta 
Błażeja Tatarczyka, Skarbnik Małgorzatę Gąsior, Sekretarz Joannę Szymańską 
oraz kierowników i pracowników Urzędu Gminy.  
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: Rada Gminy Mszana - Sesja w dniu 10 czerwca 
2021 - YouTube 

Pkt. 3  

Nie było wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad.  

Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
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2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXIX/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 14 

kwietnia 2021 r. 
5. Interpelacje. 
6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Raport Wójta o stanie Gminy. 
8. Debata o stanie Gminy. 
9. Wotum zaufania dla Wójta Gminy. 
10.  Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2020 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2020 rok. 
11.  Absolutorium dla Wójta Gminy. 
12.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2021 – 2028; 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok; 
 c/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu; 
 d/ ustanowienia hejnału Gminy Mszana oraz zasad jego używania; 
 e/ wystąpienia do Sejmiku Województwa Śląskiego o zmianę 

uchwały Nr V/36/1/2017 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 7 
kwietnia 2017r. w sprawie wprowadzenia na obszarze 
województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji 
instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

13.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
14.  Wolne głosy i wnioski. 
15.  Zakończenie obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu 

Do protokołu z sesji nr XXIX/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 14 kwietnia 2021 r. 
nie było uwag. Przewodniczący RG zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu z sesji nr XXIX/2021 Rady Gminy 
Mszana z dnia 14 kwietnia 2021 r.  
Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta 
Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
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NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Tomasz Mrowiec 
Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5. Interpelacje 

Nie wpłynęły interpelacje. 

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli:  
 Radny Roman Bura, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, z jej 

posiedzenia w dniu 5 maja 2021 r.: 
Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę dokumentacji finansowej Ośrodka 
Pomocy Społecznej za lata 2019 - 2020. Wyjaśnień i informacji udzielała 
Kierownik OPS Pani Mirela Ledwoń i Księgowa placówki Pani Monika Strof. 
Kierownik Mirela Ledwoń omówiła wykonanie budżetu w 2019 i 2020 roku i 
najważniejsze zadania placówki, zwracając uwagę, że w dziale świadczeń 
rodzinnych wzrastają systematycznie świadczenia opiekuńcze - jest coraz więcej 
osób z różnego rodzaju niepełnosprawnością oraz przyznanymi orzeczeniami o 
niepełnosprawności. 
Radni skontrolowali wyrywkowo faktury za 2019 i 2020 rok. 
Do skontrolowanej dokumentacji Komisja nie wniosła uwag. 

 Radny Roman Bura, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, z jej 
posiedzenia w dniu 17 maja 2021 r.: 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej było poświęcone analizie sprawozdania z 
wykonania budżetu i opracowaniu wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. Do sprawozdań 
finansowych nie było uwag. 
Komisja przeprowadziła również kontrolę wydatkowania środków z budżetu na 
remonty dróg gminnych i inne zadania przy drogach za 2020 r. Do dokumentacji 
nie wniesiono uwag. 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła wniosek o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Mszana za rok 2020. 

 Radny Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych z jej 
posiedzenia w dniu 19 maja 2021 r.: 

Głównym tematem obrad była szeroko rozumiana opieka społeczna na terenie 
Gminy Mszana - wsparcie dla ubogich, niepełnosprawnych i seniorów, problem 
dostępności i Program Wspierania Rodziny.  
Informacje przekazała kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Mirela 
Ledwoń, uzupełnił je Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Mszanie, 
przy którym działają Kluby Seniora. Omawiano również kwestie związane z 
dostępnością obiektów i stron internetowych Urzędu Gminy i jednostek 
gminnych. Koordynatorem dostępności jest Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk. 
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Członkostwo Gminy Mszana w związkach międzygminnych, spółkach i 
stowarzyszeniach omówiła Pani Sekretarz Joanna Szymańska. Dyskutowano 
również nad możliwością i ewentualną formą organizacji w tym roku Dożynek 
Gminnych. Ze względów bezpieczeństwa zasadne jest nie organizowanie dużej 
imprezy, a skupienie się na mniejszych inicjatywach realizowanych przez GOKiR 
i inne jednostki.  

 Radna Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Infrastruktury z posiedzenia dnia 24 maja 2021 r.: 

Posiedzenie było poświęcone głównie analizie sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2020 r., omówieniu zadań inwestycyjnych i remontowych na 
drogach gminnych, powiatowych i wojewódzkich oraz opiniowane były projekty 
uchwał na sesję. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok i 
sprawozdania finansowe omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. Poinformowała, 
że dochody budżetu wykonano w kwocie: 48.916.993,02 zł, co daje 104,00% 
realizacji. Analiza wykonania dochodów potwierdza realizację dochodów jako 
prawidłową. Wydatki budżetu wykonano w kwocie: 46.037.583,29 zł. Stanowi 
to 87,68 %  realizacji, co uznaje się za prawidłowe. 
Pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu wydała Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Katowicach.  
Komisja zapoznała się również z informacją o umorzeniach, odroczeniach, 
rozłożeniu na raty i zwolnieniach podatkowych w  2020 r.  
W głosowaniu Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Mszana za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Mszana za 2020 rok. 
Zadania inwestycyjne i remontowe na drogach w granicach administracyjnych 
gminy przedstawił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk.  Radni zapoznali się również 
ze sprawozdaniem z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i 
chodników za sezon 2020/2021. W sprawach bieżących Komisja analizowała i 
opiniowała projekty uchwał na najbliższą sesję. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Wodzisławskiemu z przeznaczeniem na realizację Opracowania 
dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej ul. 1 Maja w 
Mszanie”. Pozytywnie zaopiniowano także projekt wystąpienia do Sejmiku 
Województwa w sprawie wydłużenia terminów wejścia w życie zapisów tzw. 
uchwały antysmogowej.  

 Radna Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Infrastruktury z posiedzenia dnia 8 czerwca 2021 r.: 

Głównymi tematami posiedzenia były: informacja o stanie mienia komunalnego 
Gminy Mszana oraz omawianie i opiniowanie uchwał budżetowych na sesję.  
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Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2021 – 2028, który wprowadza 
przedsięwzięcie pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej pn: Przebudowa 
drogi powiatowej ul. 1 Maja w Mszanie” - został zaopiniowany pozytywnie. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok również 
został zaopiniowany pozytywnie. 
Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 7. Raport Wójta o stanie Gminy 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady przypomniał, że 
raport o stanie Gminy obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz 
uchwał rady gminy. Raport Wójta o stanie Gminy za 2020 rok radni otrzymali w 
materiałach, został również umieszczony na stronie internetowej Gminy i w 
Biuletynie Informacji Publicznej.  
Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący oddał głos Wójtowi, który przedstawił raport w formie 
prezentacji multimedialnej, zwracając główną uwagę na ilość wykonanych lub 
rozpoczętych inwestycji na ogólną kwotę 17,9 mln złotych, budżet, który 
zamknął się nadwyżką i wysokość pozyskanych środków zewnętrznych – 9,2 
mln złotych, w tym 5,1 mln z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, a 
także 1,4 mln złotych pozyskane na tak zwane projekty miękkie. 
Na zakończenie wystąpienia Pan Wójt podziękował współpracownikom: Z-cy 
Wójta, Pani Skarbnik i Pani Sekretarz Gminy, kierownikom i pracownikom 
Urzędu Gminy, Radnym, kierownikom i pracownikom jednostek gminnych za 
ciężką pracę, realizację jego polityki na rzecz rozwoju gminy, a mieszkańcom za 
akceptację, wyrozumiałość i cierpliwość w czasie utrudnień związanych z 
realizowanymi inwestycjami drogowymi. 

Pkt. 8. Debata o stanie Gminy 

Rozpoczynając debatę o stanie Gminy Przewodniczący Rady przypomniał, że 
rada rozpatruje raport i przeprowadza nad nim debatę. Zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym w debacie mogą zabierać mieszkańcy gminy.  
Przewodniczący poinformował, iż w trybie określonym w ust. 6 ustawy o 
samorządzie gminnym nie było zgłoszeń mieszkańców. 

Głos zabierali: 

 Radna Wioleta Szotek zadała Wójtowi pytanie, czy jest zadowolony ze stanu 
gminy i czy są obszary, na które trzeba jeszcze zwrócić większą uwagę. 
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 Pan Wójt odpowiedział, że chciałby zrealizować jak najwięcej, uzależniony 
jest jednak głównie od finansów, które raz wzmacniają, a innym razem 
ograniczają możliwości nowych zadań. Generalnie realizowana przez niego 
strategia ma na celu nowoczesne zagospodarowanie centrów sołectw. 
Priorytetem w tym zakresie jest obecnie centrum sołectwa Gogołowa, 
ponieważ w Mszanie i Połomi wiele już w centrach zrobiono. Rewitalizacja 
centrum Gogołowej, oczekiwana od dawna przez mieszkańców, wreszcie 
ruszyła, choć Gmina prowadzi trudne rozmowy z wykonawcą. Martwią 
opóźnienia na początku prac, ale władze Gminy będą na bieżąco monitować 
firmę, by inwestycję udało się doprowadzić do szczęśliwego zakończenia. 
Z innych ważnych tematów Pan wójt wskazał konieczność systematycznej 
poprawy stanu dróg gminnych i wewnętrznych – po zakończeniu trwających 
obecnie dużych inwestycji, które są bardzo kosztowne dla budżetu, w 
kolejnych latach większy nacisk będzie położony na poprawę stanu 
mniejszych ulic, budowę chodników i oświetlenia. 

 Na pytanie Radnej W. Szotek, czy brane są pod uwagę również inwestycje w 
boiska szkolne, wskazując boisko przy SP w Gogołowej, Pan Wójt 
odpowiedział, że infrastruktura oświatowa jest dla niego bardzo ważna. 
Kilka lat temu, wskutek reformy oświaty, zmieniła się sieć placówek 
oświatowych w gminie, zniknęły gimnazja, zostało wygaszone liceum w 
Gogołowej. Zamiast starszych dzieci, w placówce w Gogołowej mamy 
podstawówkę i 2 oddziały przedszkolne. Co za tym idzie konieczna jest 
modernizacja infrastruktury. Mając to na uwadze, przy szkole Gmina 
utworzyła nowoczesny plac zabaw dla przedszkolaków, kolejnym krokiem 
będą działania na rzecz budowy boiska wielofunkcyjnego. 

 Radny Roman Goik, nawiązując do wypowiedzi Wójta o przystąpieniu za 
kilka lat do naprawy dróg gminnych powiedział, że mimo trwających dużych 
inwestycji nie można zaniedbywać remontów ulic, aby ich stan za bardzo się 
nie pogorszył, bo później koszty napraw będą większe. 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy M. Liśnikowski wskazując, że 
przecież bieżące remonty największych uszkodzeń, a także większe nakładki 
są wykonywane. 

 Głos zabrał Pan Wójt wyrażając opinię, że zdaje sobie sprawę, iż dla 
mieszkańca dobra droga jest ważna, ale realizując dużo kosztownych 
inwestycji nie ma możliwości w jednym roku naprawić wszystkich dróg. 
Zwłaszcza, że ulice w naszej gminie są stare, a ruch na nich coraz większy. 
Docelowo należałoby zmodernizować wszystkie drogi gminne, wraz z nową 
podbudową, takiego wydatku budżet gminy jednak nie udźwignie. 

 Wypowiedź uzupełnił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk wskazując, że Gmina 
stara się remontować zniszczone odcinki  nie poprzez samo łatanie dziur, ale 
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układanie większych nakładek asfaltowych, co zwiększa komfort jazdy. 
Dlatego też w tym roku zwiększono nakłady na te remonty o ponad 1 milion 
złotych. 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Mrowiec zadał pytanie, czy w 
planach jest również zwiększenie finansów na działania w porozumieniu ze 
Starostwem, na drogach powiatowych? Patrząc na sąsiednie gminy – dzięki 
takim porozumieniom drogi powiatowe na ich terenie są w lepszym stanie 
niż u nas. 

 Pan Wójt przypomniał, że do tej pory, co było wspólną decyzją wójta i rady, 
Gmina nie dofinansowywała zadań na drogach powiatowych, mając aż za 
dużo koniecznych zadań na własnych drogach. W ramach porozumień 
współfinansowane były już i tak zadania związane z budową lub remontami 
chodników przy tych drogach. Jednak inne gminy kolejno zaczęły 
współfinansować zadania na drogach powiatowych i obecnie nie ma już 
chyba innej możliwości, jeśli chcemy, aby drogi powiatowe przebiegające 
przez Gminę Mszana były remontowane. Stąd też wynikły rozmowy władz 
gminy i powiatu w sprawie wspólnego projektowania, a następnie realizacji 
przebudowy ul. 1 Maja w Mszanie.  Po opracowaniu projektu gmina i powiat 
będą się starały o pozyskanie dofinansowania ze środków zewnętrznych w 
wysokości 50 procent kosztów, a pozostałe 50 procent podzielą do 
sfinansowania pomiędzy siebie. 

 Pan T. Mrowiec zadał pytanie w sprawie gospodarki komunalnej – czy nadal 
jest rozważana koncepcja utworzenia związku międzygminnego, dzięki 
któremu odbiór śmieci w gminach byłby tańszy? Podobno utworzenie 
takiego związku rozważa ją władze Wodzisławia Śląskiego. Czy jest prawna 
możliwość utworzenia takiego związku? 

 Pan Wójt potwierdził, że samorządy prowadzą takie rozmowy, temat wraca 
co pewien czas, zwłaszcza gdy po kolejnych przetargach rosną ceny za 
odbiór śmieci. Jednak po wstępnych rozmowach można stwierdzić, że 
powołanie takiego związku i uzgodnienie jednolitego systemu w zakresie 
odbioru odpadów nie będzie łatwe. Różne gminy mają różne rozwiązania, 
związane z częstotliwością wywozów, płaceniem lub nie za worki, limitami 
odbieranych odpadów itd. Wypracowanie wspólnego systemu nie będzie 
łatwe. Ale prawne możliwości powołania takiego związku są. 
Wójt dodał, że patrząc na rozwiązania w Gminie Mszana, to stosunek ceny 
do jakości usług jest dobry. Mieszkańcy mogą oddać każdą ilość odpadów, 
nie muszą osobno płacić za worki, dobrze działa PSZOK, śmieci są często 
odbierane.  Cena nie jest niska i pewnie nadal będzie rosnąć, ale warunki 
odbioru są lepsze niż w innych gminach, gdzie ceny również są wysokie. 
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 Pan Wiceprzewodniczący RG nawiązał do rosnących cen materiałów i usług 
budowlanych. Czy w związku z tym nie ma zagrożenia dla gminnych 
inwestycji, które już się rozpoczęły? 

 Pan Wójt odpowiedział, że firmy na razie nie zgłaszały takiego problemu. 
Faktycznie widać wzrost cen na rynku budowlanym, ale gmina przystępując 
do inwestycji organizuje przetarg, w którym prace są skosztorysowane, więc 
firmy przystępując do przetargów mają ich świadomość. Kwestie finansowe 
są skrupulatnie ujęte w umowach. 

 Radny Rafał Bura podziękował w imieniu swoim i mieszkańców Panu 
Wójtowi, kierownikom i pracownikom Urzędu Gminy oraz jednostek 
gminnych. Podkreślił, że 19 inwestycji, w tym wiele współfinansowanych ze 
środków zewnętrznych oraz budżet z nadwyżką obrazuje dobry stan gminy.  

Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący zamknął debatę o stanie gminy i przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Pkt. 9. Wotum zaufania 

Prowadzący obrady poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o 
stanie gminy Rada Gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi 
wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
Mszana wotum zaufania za 2020 rok i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: Wotum zaufania dla Wójta Gminy.  
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XXX/211/2021 została podjęta.  

Pkt. 10. Zatwierdzenie sprawozdań finansowych 

Rozpoczynając kolejny punkt obrad, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, 
że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok oraz sprawozdania 
finansowe zostały przedłożone Radzie Gminy i Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy, informacja o stanie 
mienia gminy zostały przekazane do Biura Rady Gminy Zarządzeniem Nr 
AEI.0050.60.2021 Wójta Gminy Mszana z dnia 25 marca 2021 roju, zaś 
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sprawozdania finansowe zostały przekazane do Biura Rady Gminy 
Zarządzeniem Nr AEI.0050.90.2021 z dnia 13 maja 2021 r. 
Sprawozdania były tematem analizy Komisji Rewizyjnej w dniu 17 maja br. oraz 
Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 24 maja br. Komisja Budżetu 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdania. 
Sprawozdania zostały również pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Przewodniczący poprosił o odczytanie opinii RIO 
Przewodniczącą Komisji Budżetu i Infrastruktury Panią Beatę Wieszołek. 
Uchwała Nr 4200/V/65/2021 z dnia 23 kwietnia 2021 roku V Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii 
o przedłożonym przez Wójta Gminy Mszana sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
Następnie Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2020 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2020 rok został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Infrastruktury na jej 
posiedzeniu w dniu 24 maja. 
Do projektu nie było pytań i uwag. 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy 
Mszana za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Mszana za 2020 rok.  
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XXX/212/2021 została podjęta. 

Pkt. 11. Absolutorium dla Wójta 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, tj. absolutorium dla Wójta. 
Przewodniczący RG poinformował, że wpłynął do niego wniosek Komisji 
Rewizyjnej z dnia 17 maja 2021 r. o udzielenie Wójtowi Gminy Mszana 
absolutorium za 2020 rok.  
Wniosek odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura. 
Wniosek Komisja sformułowała na podstawie przeprowadzonego głosowania, 
w wyniku którego komisja jednogłośnie, 5 głosami „za”, opowiedziała się „za” 
udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2020. Wniosek stanowi 
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załącznik nr 5 do protokołu. 
Wniosek został wysłany w dniu 18 maja 2021 r. w celu zaopiniowania do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. RIO zaopiniowała wniosek 
pozytywnie. Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr 4200/IV/68/2021 IV 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 24 
maja 2021 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Mszana. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Nie było pytań i uwag. 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Mszana za 2020 rok i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: absolutorium dla Wójta Gminy.  
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XXX/213/2021 została podjęta.  

Po udzieleniu absolutorium Przewodniczący Rady Gminy wręczył Wójtowi 
kwiaty i złożył gratulacje.  
O godz. 16.00 Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5-minutową przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 16.08.  

Pkt. 12. Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia 
uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2021 – 2028, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w 
dniu 8 czerwca br. Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść 
uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2021 – 2028; 
Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXX/214/2021 została podjęta. 
 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok,  
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w 
dniu 8 czerwca br. Do projektu nie było pytań i uwag. Przewodniczący odczytał 
treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok; 
Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXX/215/2021 została podjęta. 
 

 c/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 
Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 24 maja 
br. Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wodzisławskiemu; 
Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXX/216/2021 została podjęta. 
 

 d/ hejnału Gminy Mszana oraz zasad jego używania, 
Przewodniczący poinformował, że temat był omawiany i konsultowany już w 
ubiegłym roku, jednak z ustanowieniem hejnału wstrzymywano się do czasu 
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zakończenia lub przynajmniej znacznego poluzowania obostrzeń 
pandemicznych, aby nowy hejnał mógł być należycie promowany.  
Hejnał Gminy Mszana został opracowany na podstawie zrekonstruowanej XV-
wiecznej antyfony "Gloriose Rex Oswalde", zamieszczonej na pergaminowej 
karcie wydobytej z okładki zabytkowej księgi metrykalnej z Mszany. Autorem 
opracowania jest Pan Sławomir Witkowski z Chorzowa, muzyk prowadzący 
zespół Schola Cantorum Minorum Chosoviensis. 
Prowadzący obrady poinformował, że zgodnie z zapisami ustawy z dnia 21 
grudnia 1978 r. o odznakach i mundurach jednostki samorządu terytorialnego 
mogą ustanawiać w drodze uchwały rady, własne herby, insygnia, emblematy i 
inne symbole. Ponieważ wzór symbolu wymaga zaopiniowania przez ministra 
właściwego do spraw administracji publicznej, w dniu 9 września 2020 roku 
Urząd Gminy wysłał projekt hejnału do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji. Pismem z dnia 16 września 2020 roku Z-ca Dyrektora 
Departamentu Administracji Publicznej w MSWiA poinformował, iż należy 
przyjąć, że hejnał, jako symbol dźwiękowy, nie podlega opinii Komisji 
Heraldycznej i ministra właściwego ds. administracji publicznej. 
Projekt uchwały, jako akt prawa miejscowego, został następnie poddany 
konsultacjom społecznym w dniach od 1 do 7 czerwca. W czasie konsultacji nie 
wpłynęły uwagi.  
 
Przed podjęciem uchwały głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek przypominając, 
jak narodził się pomysł ustanowienia hejnału. W 2016 roku w zabytkowej 
księdze metrykalnej z parafii w Mszanie, znajdującej się w Archiwum Kurii 
Metropolitalnej w Katowicach, odkryto pergaminową kartę z zapisem XV-
wiecznej antyfony. Rok później w Mszanie odbyła się promocja książki 
opisującej cenne znaleziska. Wójt postanowił tak duże wydarzenie wykorzystać 
promocyjnie. Już podczas prezentacji zrekonstruowanej antyfony pomyślał, że 
dobrze byłoby opracować na podstawie dźwięków z antyfony symbol 
dźwiękowy dla gminy. Skontaktowano się z chorzowskim muzykiem, który 
opracował linię melodyjną. Hejnał może być odgrywany na uroczystościach 
gminnych oraz jako kurant w zegarze stojącym na skwerze przed Urzędem 
Gminy. Plik dźwiękowy stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Następnie proponowaną linię melodyjną hejnału odegrał Pan Wojciech Rudol.  
 
Do projektu uchwały nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: ustanowienia hejnału Gminy Mszana oraz zasad jego 
używania; 
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Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXX/217/2021 została podjęta. 

 e/ wystąpienia do Sejmiku Województwa Śląskiego o zmianę uchwały 
Nr V/36/1/2017 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 
2017r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa śląskiego 
ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 
spalanie paliw, 

Prowadzący obrady poinformował, że temat został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 24 maja 
br. Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: wystąpienia do Sejmiku Województwa Śląskiego o 
zmianę uchwały Nr V/36/1/2017 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 7 
kwietnia 2017r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa śląskiego 
ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie 
paliw. 
Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek. 
Uchwała Nr XXX/218/2021 została podjęta. 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu obrad i przeszedł 
do kolejnego.  

Pkt. 13. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   
Sprawozdanie z odbytych spotkań w okresie od 15.04.2021 r. do 10.06.2021 r. 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Do sprawozdań nie było pytań. 
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Pkt. 14. W wolnych głosach i wnioskach głos zabierali: 

 Przewodniczący RG poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady 
Gminy: 

Na początku przekażę informację o korespondencji, która wpłynęła do Rady 
Gminy: 

 18 maja br. wpłynęło od Wójta Gminy doroczne Sprawozdanie z 
wykonania Programu Współpracy Gminy Mszana z organizacjami 
pozarządowymi i innymi organizacjami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2020. Sprawozdanie jest dostępne na BIP 
oraz w Biurze Rady Gminy. 

 Wpłynęło pismo od Posła Krzysztofa Gadowskiego z okazji Dnia 
Samorządu Terytorialnego – Przewodniczący odczytał pismo z 
życzeniami z okazji Dnia Samorządu. 

  Wpłynęło anonimowe pismo do Rady Gminy w sprawie opłat za 
wywóz popiołu, które muszą uiszczać także mieszkańcy opalający 
gazem. Przewodniczący przypomniał, że ten temat był już poruszony 
na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 24 maja. Jeden z 
radnych pytał o możliwość zwolnienia z opłat mieszkańców, którzy nie 
oddają popiołu. Wówczas Z-ca Wójta wyjaśnił, że sprawa zwolnień w 
opłatach była omawiana na posiedzeniach Subregionu Zachodniego 
oraz Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. Oba te gremia wystosowały 
uwagi i propozycje zmian do ustawy śmieciowej. Były one zgłaszane 
zarówno w formie ustnej jak i pisemnej na różnych spotkaniach. Na 
razie nie ma jednak konkretnych uregulowań prawnych w tym 
zakresie. Żeby wprowadzić takie ulgi, odpowiednie zapisy muszą się 
znaleźć w ustawie o gospodarce odpadami komunalnymi.  Obecna 
ustawa nie daje możliwości wprowadzenia takich zwolnień nawet, 
gdyby Rada Gminy chciała je wprowadzić. 

Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 
 Radna Ewa Wawrzyczny zgłosiła interwencję w sprawie częstych awarii 

oświetlenia ulicznego przy łączniku ulic 1 Maja i Mickiewicza. Lampy tam 
często nie świecą, a w pobliżu widziano dziki. Mieszkanki zdążające rano do 
pracy boją się tam przechodzić. 

 Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odpowiedział, że informacja o awariach 
zostanie pilnie zgłoszona do firmy Tauron.  

 Pani Radna Wawrzyczny zgłosiła również potrzebę montażu lustra przy 
wyjeździe z łącznika na ul. 1 Maja.  

 Pan Z-ca odpowiedział, że ta sprawa była już poruszana w Powiatowym 
Zarządzie Dróg, ponieważ ul. 1 Maja jest drogą powiatową. Ustawienie 
lustra wiąże się ze zmianą organizacji ruchu. Takie sprawy trwają. 
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 Radna E. Wawrzyczny zwróciła uwagę, że młodzież interweniuje u niej o 
możliwość oświetlenia boiska wielofunkcyjnego przy szkole, aby można było 
z niego korzystać także w godzinach wieczornych. Czy jest taka możliwość. 
Ewentualnie można w przyszłości pomyśleć o przerobieniu na boisko 
nieczynnego basenu w Mszanie. 

 Pan Z-ca odpowiedział, że Gmina widzi zasadność oświetlenia boiska, jeśli 
młodzież będzie z niego właściwie korzystać i spotykać się w celu sportowym, 
bez libacji. Można przemyśleć, czy udałoby się zawiesić reflektory na 
istniejących słupach oświetleniowych przy szkole. 

 Głos zabrał Wójt M. Szymanek – temat jest do przeanalizowania, trzeba 
sprawdzić, jakie są wymagania dotyczące oświetlenia boisk, aby 
użytkowanie ich po zmroku było bezpieczne. Do tej pory nie było sugestii 
oświetlenia dodatkowo boiska szkolnego.  

 Radna Elżbieta Skorupa poruszyła temat wyborów do Gminnej Spółki 
Wodnej – w sierpniu kończy się kadencja obecnego zarządu, obecny 
przewodniczący Łukasz Mura nie będzie już kandydował, generalnie jest 
mało chętnych do działalności w spółce. Zwróciła uwagę na konieczność 
zwołania w miarę możliwości szybko Zebrania Wiejskiego w tej sprawie, 
najlepiej połączonego z ustalaniem zadań do funduszu sołeckiego, aby była 
większa frekwencja. 

 Pan Wójt odpowiedział, że jeśli jest konieczność, trzeba będzie zwołać 
zebranie, wpierw zostanie jednak sprawdzona kwestia organizacji 
zgromadzeń w obecnym czasie ograniczeń epidemicznych. Należy się 
również przyjrzeć zapisom statutu Spółki Wodnej, jak reguluje on te kwestie. 

 Następnie Pani Radna Skorupa zadała pytanie o kwestię odbioru 
plastikowych worków po nawozach z działalności rolniczej. Czy gmina może 
wziąć udział w naborze wniosków ogłoszonym przez Fundusz Ochrony 
Środowiska?  

 W odpowiedzi Z-ca Wójta poinformował, że według przepisów materiały 
takie jak worki po nawozach czy też opony z ciągników pochodzące od 
rolników są traktowane jako odpady z działalności gospodarczej. W związku 
z tym każdy rolnik zobowiązany jest do tego, aby mieć podpisaną umowę z 
firmą, która odbiera odpady. Konkurs, o którym wspomniała Radna, jest 
dedykowany głównie do spółek i kółek rolniczych. Być może jednak gminy 
również mogą w nim wystartować. Pan Z-ca poinformował, że temat 
zostanie rozeznany przez Referat Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych.   

 Na pytanie Radnej E. Wawrzyczny, czy Dożynki Gminne w tym roku się nie 
odbędą, Pan Wójt odpowiedział, że na pewno nie w takiej formie, jak 
zawsze. Na razie Gmina proponuje mieszkańcom Program Powrotu do 
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Normalności „Zarażamy Radością” z szeregiem propozycji i mniejszych 
wydarzeń rekreacyjnych, kulturowych i sportowych. 

 Radny Marek Kotula przekazał prośbę mieszkańców ul. Skrzyszowskiej w 
Mszanie, aby gmina wystosowała wniosek do Powiatowego Zarządu Dróg o 
wykonanie nowej nakładki asfaltowej na tej ulicy. Odbywa się tam 
codziennie transport potężnych samochodów z kruszywem budowlanym, 
drgania z drogi przenoszą się na budynki, mieszkańcy są narażeni na bardzo 
duży hałas. Telefoniczne interwencje mieszkańców w PZD nic nie dają, 
zarządca drogi tłumaczy, że nie ma pieniędzy. Stąd prośba, aby również 
Gmina wystąpiła z oficjalnym wnioskiem w tej sprawie. 

 Pan Wójt zapewnił, że będzie kolejny raz rozmawiał z PZD, aby poprawić 
stan nawierzchni tej ulicy. 

Więcej pytań i głosów w tym punkcie nie było.  
  
Na zakończenie, na propozycję Radnego Romana Goika uczestnicy posiedzenia 
wstali i w ramach promocji akcji „Zarażamy radością” pomachali do 
mieszkańców, którzy oglądali obrady. 

Pkt. 15   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Marek Liśnikowski zamknął 
obrady XXX sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/ Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała:                                                 
/-/ Mirosława Książek-Rduch                                          
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